
STRUČNÝ ZÁPIS 

 

z 6. schůze předsednictva České lékařské společnosti JEP, z.s. v roce 2023, 

která se konala dne 19. září 2023 od 14,00 hodin v Lékařském domě 

 

 

• Byl schválen zápis ze 5. schůze předsednictva v červnu. 

• Předsednictvo odsouhlasilo stanovisko ke změně Indikačního seznamu pro lázeňskou 

léčebně rehabilitační péči ze dne 30. 8. 2023 v tom smyslu, že podporuje nové 

zařazení Mariánských Lázní a Dubí do uvedených indikačních skupin. 

• ČLS JEP podpoří tiskovou konferenci MZ ČR podporující význam očkování 

obyvatelstva. 

• Předsednictvo formulovalo své stanovisko k aktuálním otázkám přesčasové práce a 

směnných provozů ve zdravotnictví (zdvojnásobení v současnosti legálního počtu 

přesčasových hodin ve zdravotnictví na základě a protesty lékařů). Stanovisko bude 

vyvěšeno na webu i publikováno prostřednictvím ČTK. 

• Dr. Herber předložil zprávu o průběhu schůze strategické pracovní skupiny pro 

personální stabilizaci zdravotnictví MZ ČR dne 26. 6. 2023. Zásadní diskuse se vedla 

kolem interpretace dat poskytnutých ÚZIS. Další jednání je předběžně určeno na říjen. 

            Dr. Herber rovněž vyslechl v Ústředí České správy sociálního zabezpečení dne 22. 6.   

            2023, přednášku týkající se elektronizace dávek nemocenského pojištění. 

• Prof. Lebl hovořil o svém angažmá z pověření ČLS JEP v komisi, která má v IPVZ za 

úkol připravit tzv. learning objectives v souvislosti se zkouškami cizinců u 

aprobačních zkoušek. 

• Dne 20. 9. 2023 proběhne v Lékařském domě Club JEP o historii fotografie, 

inspirovaný nejstarší známou fotografií J. E. Purkyně z roku 1859. 

Další Club bude 17. 10. 2023 na zajímavé téma zdravotnických zákonů, očekávána je 

bohatá diskuse a reprezentativní zastoupení expertů v oblasti zdravotního práva.  

• Prof. Svačina a prof. Pařízek předložili návrh investovat finanční prostředky z centra 

ČLS JEP do investičních fondů Conseq a Swisslife na 3 roky. 



• Ostře sledované kombinované elektronické a prezenční volby do orgánů České 

dermatovenerologické společnosti ČLS JEP proběhly v září a prof. Arenberger 

informoval o novém složení výboru a revizní komise, v čele OS zůstává. 

• Firma Global Services & Assistance, která nám software na elektronické volby 

pronajímala, ukončuje platnost vzájemné smlouvy o poskytování služeb z roku 2016 

k 31. 12. 2023. Sekretariát ČLS JEP již shromažďuje možnosti získání jiného 

programu. 

• Doc. Votava za Komisi pro lékovou politiku osvětlil dvě probíhající šetření MZ ČR, 

vyvolané dlouhodobým nedostatkem léků na trhu. Odborní garanti mají za OS 

vytipovat kritické léky pro jednotlivé obory, jejich seznam se přes SÚKL odešle na 

Evropskou lékovou agenturu do půlky října. Jako opatření obecné povahy pak má 

vedle toho MZ ČR vydat od ledna 2024 seznam léků, které budou mít výrobce a 

distributor povinnost mít na skladu. 

• Předsednictvo jednalo o postupu komise o preventivním podávání antibiotik. 

Sekretariát rozešle členům předsednictva na vědomí rozpracovaný materiál o profylaxi 

v kardiologii, stomatologii a ortopedy, kde již panuje shoda. Téma je vhodné i pro 

některý z příštích Clubů JEP. 

• Per rollam byly schváleny nové stanovy České společnosti plastické chirurgie ČLS 

JEP a České hepatologické společnosti ČLS JEP.  Předsednictvo rovněž schválilo 

Zprávu nezávislého auditora o auditu účetní závěrky účetní jednotky Česká lékařská 

společnost Jana Evangelisty Purkyně, z.s. k 31.12.2022. 

• JUDr. Vacek seznámil předsednictvo s povinností zřídit novou funkci spjatou 

s platností zákona o ochraně oznamovatelů od 1. 8. 2023. Upozornění na nezákonné 

nebo neetické jednání ve firmě budou nasměrována na vybraného člena revizní komise 

(MUDr. Hanu Cabrnochovou) Platforma pro oznamování je již uvedena na webu ČLS 

JEP. 

• Dr. Šebková předložila předsednictvu nástin, jak by v budoucnu mohla na skutečně 

profesionální bázi fungovat prezentace práce ČLS JEP a jejích organizačních složek 

spojená hlavně s podporou zdravotní gramotnosti obyvatel. Půjde v prvé řadě o tvorbu 

podcastů a ve druhé o pravidelné tiskové konference. Diskuse k této problematice 

bude pokračovat. 


